
PROCES VERBAL
INCHEIAT ASTAZI 26.06.2014 CIJ OCAZIA DESFASURARII SEDINTEI
ORDINARE A CONSILIULU LOCAL COSTULENI CU URMATOAREA

ORDINE DE ZI:

l. Aprobarea procesului -verbal al sedintei ordinare din data de 30.05.2014 .

2. Activitatea gcolilor din comun[ - d-nul dir. Strdinu constantin
3. Gospoddrirea comunalS -d-nul viceprimar Onofrei Constantin
4. Proiect de hotdrdre privind validarea rectificdrii bugetului local conform

Dispoziliei nr.3l4l20l4 a primarului comunei Costuleni- d-nul primar Harabagiu
Dumitru

5. Proiect de hotirdre privind modificarea Structurii Comunitare Consultative a
comunei Costuleni - d-nul primar Harabagiu Dumitru

6. Hot6r6re privind alegerea preqedintelui de gedinld pentru trim III al anului 2014 ;7. Stabilirea grafrcului de gedinjd pentru trim . III al anului 2014
La sedinta sunt prezenti 12 consilieri locali din totalul de 13 consilieri locali

alesi .Lipsegte d-na consilier Petria Nicoleta . Particip[ ca invitat d-nul Str6inu
Constantin, directorul Scolii Costuleni.

D-na pregedinte de sedinJ[ Lupu Mariana di citire ordinii de zi . Ordinea de zi
se supune aprobarii si este aprobata in unanimitate.

Punctul I de pe ordinea de zi : Procesul verbal de la sedinta din 30 .05 .2014
se d[ spre citire si aprobare.

Punctul2 fle ne ordinea de zi : < Activitatea gcolilor din comund >>.

D-nul director Strdinu constantin prezintamaterialul preg6tit.
D-na consilier local Popa Valeria : ,, Cunosc foarte bine activitatea din invdfdmdnt

pentru cd provin din sistem . Ave{i griji cum face{i incadrarea ?n ?nv6{dm0nt . Am auzit
mai multe despre profesoara de muzici care a plr6sit ora qi s-a intdmplat acel incident
intre elevi. E foarte greu,sd ai grijd de 4 gcoli . Observ ci foarte mulli c'opii abandoneazd
gcoala . Trebuie insistat pe munca gi colaborarea cu famil ia. Laactiviialite extragcolare s6
se implice 9i profesorii care fac naveta , nu numai localnicii . Sunt ioarte multe cadre
didactice inscrise la gradele didactice . Am fost invitatd la lecfia d-nei Marcu Teodora
care a avut o lecfie foarte bund. Colegii trebuie s[-gi aplice activitatea Ia elevi pentru a
avea rezultate bune de la copii. Am participat la activitatea organizatd de d-nul
Dagchievici pe care am apreciat-o. Menfionez de asemenea lansarea Je carte a d- nului
Chirild Adrian. Doresc cdt mai multe astfel de activit[1i . Sunt foarte multe probleme cu
qcolile . Observ cE repardm intr-o parte gi se stricd ?n alta. Aq vrea sE se finali zeze cele
doui obiective:Gr6dini\a Cozia gi $coala Hilila, mai ales cd pentru inceperea acestora ne-
am adus aportul mai mulli consilieri locali. O rog pe^d-na-Ciauqu sI ne explice ce s-a
?ntdmplat pentru cd ?n acea perioadl era viceprimai. ii feticit pe cei 

"ur" 
," implic6 in

activitd(ile de la Casa lalelelor .Persoanele care vin sd solicite spa{iul nu se imftica ae
fapt 9i in activitatea cu copiii. in afar6 de d-na Lupu, d-nul director gi fiicele acestuia nu
am mai vdzut pe nimeni. Muncesc 2-3 oameni, dar g6l6gie fac o sut6. ,,

D-nul consilier local Chirild Adrian : ,, Materialul este foarte bine intocmit, destul
de detaliat. A cuprins toate activitdfile desfEgurate de $coala Costuleni . Bineinteles cd
sunt gi probleme care pot fi evitate , exemplul copilului lovit. Ele se intdmpld gi ?n afard.



Dar cdnd se int6mpl[ iri timpul programului e grav. Profesorii care fac naveta pleaca frrE
sd se mai gdndeasc6 ce las6 in urm5. Trebuie sd {ind legdtura cu plrintii pentru a nu se
ajunge la abandon gcolar. in iarnd la lansarea de carte mi-a fost rugine sI primesc at61ia
oameni in acel local de gcoal6. Uitam cE gcoala este o institu{ie de educatie gi cultur6.
Observ dupi cum sunt aloca(i banii de la bugetul de stat. Au grij[ sd mlreascd salariile
primarilor, si aloce bani ciminelor culturale care nu-qi mai au rostul. Nu se fac investifii
in gcoald . Eram sigur de la inceputul anului cE nu se alocd bani de la bugetul de stat
pentru gcoli.La anul nu voi mai vota bugetul dacd nu se aloc5 bani pentru gcoal6."

D-nul consilier local Rusu Licd intreabd cdt la sut[ este finalizatd" $coala Hilila ,
cdt a costat gi c6{i bani mai trebuie.

D-nul Chiril[ rdspunde cd la inceput a fost vorba de 800 000 gi un pic. Proiectul
a fost schimbat pentru cd nu respecta normele europene gi s-a mirit gi suma. S-au cheltuit
I 100 000 lei. Mai trebuie 400 000.

D-nul viceprimar Onofrei Constantin: ,, Referitor la magazia de lemne de la
$coala Covasna, dacd achizi(iona(i materialele lucrarea se face cu beneficarii de la Lg.
416/2001.,,

D-nul director rdspunde cd gcoala nu are bani in buget pentru investi{ii.
D-nul primar Harabagiu Dumitru : ,, Materialul prezentat de d-nul director a

cuprins totul. Copiii au luat vacan!6 , dar noi intrdm la treabd. D-nul ChirilE spunea cd nu
se alocl fonduri. Speram ca orice guvern s[-gi pund nigte priorititi in fale . Referitor la
investifii, cele incepute trebuie frnalizate. Grddinifa Cozia: firma care a lucrat la acest
obiectiv nu mai exist5. Trebuie sI facem procedurile legale. Notificdm toli constructorii gi
diriginfii de gantier care au lucrdri la qcoli pe raza comunei . Sunt obligati sd vind la
primdrie gi sd consQtdm la cel nivel se aflI fiecare lucrare.La $coala Covsna funcliondm
improriu . Am fEcut studii, am trimis la Banca Mondiald , suntem eligibili gi agteptam
finan(are. Magaziile pentru lemne nu sunt o problem[ . Se fac din plas[ sudati, un
acoperig gi gata. La gcoli sunt angajate ingrijitoare, femei. Am avea nevoie gi de un barbat
pe care pofi sd-l pui'la mai multe lucr[ri. Dispensarul : am evaluat clEdirea. Vedeti gi
dumneavoastrd cum aratd clddirea, acoperigul gi dupi aceea sd ne gdndim sd d6m spaliui.
Ne intreb[m dacd ddm spafiul cu titlu gratuit ce ne asumdm? Ar costa 100 000 lei . Cum
putem rezolva probelma Dispensarului? Toatd lumea cere consiliului local sd aloce bani.
Toli care au spaJii plltesc chirie. Trebuie sd ne gdndim dacd existd solufii s6 investim
bani in acest acoperig. Aqa rimAnem frrd medici. Doctorul stomatolog nu are contract cu
CAS-ul gi a investit in spa{iu. Medicii de familie primesc bani de la CAS qi nu-gi pl6tesc
nici chiria. Au frcut investi(ii gi au venit cu facturi sd le compensdm chiria cu inveitiliile,
ftrd aprobarea nostrd, fEr[ recepJie."

D-nul consilier Chirild este de plrere cd dac[ se vindea spafiul era mai bine. O
cl6dire este greu de intrefinut.

D-nul primar: ,, Comuna Aroneanu a v6ndut totul . Nu au spa{ii pentru nimic. ,,
D-nul consilier Chirild : ,, in Occident sunt primdrii care funclioneazA in spalii

inchiriate. ,,
Punctul3 de pe ordinea de zi: < Gospoddrirea comunald >>

D-nul viceprim ar pr ezintd, m ateri alel e pre gdtite.
D-nul viceprimar incheie cu precizarea cd se impune sd se incheie contract cu o

firmd pentru colectarea degeurilor . ,,Trebuie sd alocdm bani pentru aceastd problem6.



Firmele nu vor sE incheie contracte direct cu cetdfenii. Fac contract cu primdria, , gcoala
gi magazinele. Vom pune tax6 pentru gunoi. ,,

D-nul consilier Chiril[ : ,, Nigte pagi s-au fEcut . Se iau pet-urile . Marea problemd
este gunoiul menajer . Cel animalier se cari pe terenurile agricole. La Hilila nu prru ,,
cose$te. Dacd nu sunt oameni la ajutorul social din Hilita , puneli-i pe cei din Coituleni,
covasna.ce facem cu fdntdna de la Hili1a. Haidefi sd o facem funfuionala.

D-na consilier Popa amintegte de vecina dumneaei care scoate tot gunoiul in drum
, care depoziteazd, rdpca gi lemnele in drum. Propune sd se afigeze ii toate locurile
publice sanc{iunile care se aplic6 celor care a.unc5 gunoiul in drum gi in alte locuri
interzise.

D-nul primar: ,, Luni diminea{d am avut o discufie cu Serviciul Gospoddrire
comunali. Nu merge bine activitatea pentru cd nu se colabore azd. Yiceprimarul sE vind
zilnic sd discutdm ce activitdli sunt de desfEgurat , sI nu ne dubldm. Conteaz[ cum
colaborlm. Altfel nu putem progresa. Haide(i sd l6sdm politica gi s6 ne facem treaba in
comun[.,,

Punctul4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotlrdre privind validarea rectificarii
bugetului local conform Dispozifiei nr. 314/2014 a primarului comunei Costuleni.

Se prezintd materialele pregdtite.
Hotdrdrea privind validarea rectific6rii bugetului local conform Dispoziliei nr.

31412014 a primarului comunei Costulenii s. rrp.-. votului qi se adopta cu voiul celor
l2 consilieri locali prezen[i.

Punctul 5 de pe ordinea de zi : ,,proiect de hotdrdre
Structurii Comunitare Consultative a comunei Costuleni ,'

Se prezintd materialele pregdtite.
Hotirdrea piivind modificarea Structurii Comunitare Consultative a comunei

Costulen se supune votului gi se aprobd cu votul celor 12 consilierilor prezenfi .
Punctul 6 de pe ordinea de zi: n,Hotlrire privind alegerea p."g.dint.lui deqedinfi pentru trim.III al anului 2014u
D-na consilier Lupu Mariana ?l propune pe d-nul Nechita Dimitrie .Nemaifiind

alte propuneri, propunerea d-nei Lupu se supune la vot gi d-nul Nechita este ales
pregedinte de gedin{d pentru trim. III al anului ZOru cuun numdr de l l voturi ,,pentru,, gi
I ,,ab[inere"

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Stabilirea graficului de qedinfe pe trim III al
anului 2014.

Temele si datele vor fi anexate procesului verbal.
Epuizandu-se subiectele de pe ordinea de zi, sedinta

pentru care s-a intocmit prezentul proces verbal.

E SEDINTA,

privind modificarea

se declara incheiata, drept

A Intocmit,

SECBETAR,

ANCHIDIM LORED -MANUELA
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